
 
Leivonmäen kansallispuiston parempi hyödyntäminen -työryhmän 
kokous  
 
Aika :  1.6.2022 klo 9-12 
Paikka:  Harjujärven kota 
Paikalla:  Työryhmästä Harri Nissinen, Mika Sirkka, Petri Kaitamäki, Kari 
  Kosunen, Ilari  Suuronen, Tenho Thonberg.  
  Metsähallituksesta Maija Mikkola ja Henri Solismaa. 
  Yrittäjät Timo Hämäläinen Versona Oy ja Pirjo Soilu Karoliina  
  Kestikievari/Puistokahvila. 
 
1. Metsähallituksen ajankohtaiskatsaus kansallispuiston tulevasta kesästä. 
1.1. Kunnostukset 
* Harjujärven laavu: rakennusten maalaus, liukuovet puuvajaan, kivituhka 
tulipaikan ympärille helpottamaan pyörätuolilla liikkumista, Invalidiliiton 
esteettömyysarviointi. 
* Soimalammen laavu: Huussi ja puuvaja uuteen paikkaan. 
* Kirveslammen parkkipaikan laajennus ja turvepilarin poisto.  
* Harjunlahden ja Erijärvien pitkosten uusiminen. 
1.2. Rutalahti-Soimalammen välisen UPM:n alueen vuokrasopimus tehty ja 
reitin raivaus alkaa. 
1.3. Rutalahden parkkipaikka perustetaan vuokraamalla kunnalta alue ennalta 
sovitusta paikasta. Työt alkavat lähiaikoina. 
1.4. Polttopuiden vienti Rutalahden uimarannan tulipaikalle sovittu. 
1.5. Rutajokeen kaatuneiden puiden osittaisesta poistosta keskusteltu elyn 
kanssa.  
 
2. Kehittämisajatuksia 
2.1.Uusi turvepilari Yritystalon pihaan ja samaan yhteyteen infotaulut. 
« Kansallispuiston portti ». 
2.2. Letkaliiterin kahvioon myös infoa puistosta.  
2.3. Voisiko Toivakasta Rutalahteen kulkevaa valtakunnallisesti arvokkaan 
maisema-alueen, ‘Baijerin laakson’ ja Vällyhoilon läpi kulkevaa tietä 
hyödyntää markkinoinnissa? 
2.4. Petri Kaitamäki kertoi kunnan markkinointityöstä. Visit Joutsa 
radiomainoksia on jälleen tulossa. Banneri-kampanja Luontoloma Joutsassa 
kesä 2022.  
  
3. Ajatuksia ensi vuoden puiston 20-vuotisjuhlista ja niiden ohjelmasta. 
3.1.Varsinaisena syntymäpäivänä 1.3. talvitapahtuma esim. Harjujärven 
laavulla.  
3.2. Elokuun alussa (ei ralliviikonloppuna) varsinainen juhla. Laiva/bussi 
kuljetus Rutalahteen ja Koskikaran kierros. Juhla Letkaliiterillä, juhlapuhe 
esim. Petri Honkonen, joka ollut järjestämässä eduskunnan ‘joululahjarahoja’ 
puiston kunnostukseen. Letkakahvila avoinna.  



 
4. . Reitistöhankkeen käynnistäminen 
Kunnanhallituksen vierailu Mäntyharjulla kiinnitti huomion Repoveden 
kansallispuistoon suuntautuviin rakennettuihin reitteihin ja näkyvyyteen 
kunnan markkinoinnissa. Kuluneena keväänä on avattu Hartola-Sysmä 
pyöräreitit. Visit Jyväskylä markkinoi retkeilyreitistöjä, joista yksi kulkee 
Rutalahden kautta. Sensijaan Joutsan ja kansallispuiston väliltä reitit 
puuttuvat. Tavoitteeksi asetettiin kerätä jo aiemmin suunnitellut reittikartat 
(Tervasreitti ym) ja niiden pohjalta käynnistää virallisen reitin rakentaminen 
Joutsasta kansallispuistoon yhdistettyinä jo olemassa oleviin reitteihin ja esim. 
Pyhän Olavin reittiin. 
 
5. Yritystoiminta kansallispuistossa 
5.1. Versona OY:n Timo Hämäläinen kertoi ohjelmapalveluyrityksen 
näkökulmasta ajatuksiaan kehittämisestä ja ideoita yhteistyöstä kunnan 
kanssa. 
Viikon tai vähintään viikonlopun pituiseen majoittumiseen on hyvin 
kapasiteettia (n. 30 mökkiä), mutta yhden yön majoituskapasiteettia 
tarvittaisiin. Selänpohjan majoitusrakennusten ja saunan saaminen 
aktiivikäyttöön olisi todella tarpeen. kunta voisi selvittää mahdollisia ostajia. 
Osa työryhmäläisistä pääsi kokeilemaan ajoa ‘läskipyörillä’. 
5.2. Linssitomaattikeiton äärellä kuultiin yrittäjä Pirjo Soilun Karoliinan 
Kestikievarin/Puistokahvilan kuulumisia ensi kesän osalta. Viime kesä oli 
Puistokahvilassa jopa odotettua parempi ja samalla konseptilla jatketaan. 
Uutuutena suunnitelmissa kerran viikossa pizzan paistaminen 
Puistokahvilassa. Infopisteen perustamisesta Kievariin voidaan käydä paikan 
päällä keskusteluja. Pihan turvepilarista ja infotauluista huomioarvoa myös 
yrityksille. 
 
6. Lopuksi vierailimme Harjunlahden kunnan uimarannalla ja Neovan (Vapon) 
uudella lintukosteikolla.  
* Uimarannan takaosaan kunnostetaan vanha kenttä Kari Kosusen johdolla 
uudeksi beach volleyn höntsäkentäksi. 


